
      Margretheskolens skolebestyrelse 
Referat 

Skolebestyrelsesmøde onsdag den 29.1.2025. 
Vi mødtes i personalerummet  

_____________________________________________________________________ 
Deltagere: Søren, Nanna, Thomas, Mette, Maja, Hanne, Rie, Nina, Heidi, Malene og Lone.  
Suppl.: Bianca 
Afbud: Mia, Tina, Nina 
 
653. Godkendelse af dagsorden og referat fra 17.12.24. 
 Godkendt. 
    
654. Elev- og rettighedsråd 

Pelle og Noah deltog. 
Noah har deltaget i Sammen om skolen: tre emner: Juniormesterlære, karakter i 6.+7. samt 
valgfag. 
Eleverne giver udtryk for ønske om, at vi som skole Ikke indfører karakterer i 6.+7. men har større 
fokus på feedback for også at forberede eleverne på karakterer i 8.kl.  
Derudover drøftelse af det nye tiltag med juniormesterlære, omkring valgfag samt den 
forestående tryghedsvandring på skolen, som Fællesrådet står for. 
Aftale: 
- Pelle sender udkast til spørgsmål til tryghedsvandring. Udkast fra eleverne, gennemsyn i SB 

og derefter i gang. 

  
655. Oplæg til dialog, se vedhæftede ”Orientering” 

Vi har været heldige at få del i kommunal 5. millioners pulje til opgradering af udendørs 
læringsmiljøer. Beløbet er givet her i 2025. 

 
656. Stærke fællesskaber.  

 Kontaktforældre med ind i arbejdet – hvordan? 
Vi har inviteret til næste kontaktforældremøde i marts med dagsorden om dette emne. To timers 
oplæg fra Skole og forældre. 
Aftaler: 
- Mette sender kommunal udmelding om stærke fællesskaber til repræsentant fra skole og 

forældre. 

 
657. Værdigrundlag 

 Endelig beslutning. 
 Aftaler: 

- Bianca lægger færdig udgave på drevet. 

  
658. Princip omkring brug af IT og skærme 

 Opfølgning fra fagudvalg og møde med kontaktforældrene. 
Malene: Digital, kommunal undersøgelse i udskoling omkring brug af IT og skærme. Vi har netop 
fået resultaterne og afventer nu udmelding fra styringsgruppe om næste skridt inkl. uv.matr. for 
4.-9.kl. Vi forventer at kunne orientere alle forældre om resultat inden sommerferien. 
Drøftelse: ønske fra fagudvalg om rammesættende princip med mulighed for den enkelte årgang 
kan justere ud fra fælles aftaler i teamet og ud fra netop den enkelte årgangs 
elevsammensætning. Dette kan dog være udfordrende, hvis vi ikke alle går med de samme 
aftaler. 
Udfordring vedr. iPad i indskolingen, da elever bruger dem til meget andet end 
undervisningsopgaver. 
Udfordring omkring tid til at aflevere telefoner på mellemtrin og i udskoling. 
Målet med princip er ikke at styre nogen, men at gøre praksis nemmere for de voksne på skolen. 
Måske større vekslen mellem analog og digital undervisning kunne afhjælpe uhensigtsmæssig 
brug af It og skærme. 
Vigtigt at differentiere mellem telefoner og skærme/iPads i princip. 
Pelle og Noah: Vigtigt at lære at bruge IT, men samtidigt meget forstyrrende for både elever og 
forældre. Godt for det sociale at vi alle afleverer telefonerne. 
Aftaler: 
- Søren, Mette, Nanna, Tina og Malene kigger udkast igennem – for en endelig beslutning til 

næste møde.  

- Husk aftaler for SFO i princip inkl. høring i SFO teamet. (Evt. også skab i SFO´ens lokaler). 

- Lone undersøger mulighed for at installere skab til overnatning af iPads og eventuelle 

telefoner i indskolingen. 

 

 



659. Fotografering 
 Nyt forslag om klassebillede til 99,- 

Aftale: 
Lone siger ja til klassebillede – nyt firma på banen næste år, kun klassebillede i år. 

  
 
660. Opfølgning omkring indskoling 

   
661. Skolens 60 års fødselsdag 

Bende sørger for invitation til første møde i gruppen.. 
 Idé: 60 meter lang lagkage. 
  
662. Forslag til oplæg for alle forældre de(t) kommende år 

 Forslag:  
Hvad betyder det for jeres børn, at de går på en rettighedsskole? 
Samtaler mellem forældre, lad hatten gå rundt, paneldebat, måske med Clement Kærsgaard 
Low arousel – hvad betyder det? 
Tur rundt på skolen – ”tryghedsvandring” i forældre-udgave 
Vedr. sprogbrug om børn: Ikke vold, når vi taler om børn, men…  

  
 
663. Punkter til næste forældreinformation 
 Drøftet. 
 
   
664. Eventuelt 
 Henvendelse om at holde kantinen lukket.  

- Mette har svaret. 

 Henvendelse om at opholde sig/opsyn efter skolen er slut (mellemtrin/udskoling) 
- Thomas svarer og sender til Lone, som orienterer Jon. 

    
665. Lukket punkt 
 Orientering. 
    
666. Punkter til kommende møder kl. 16.30-19:  

 
Tirsdag den 25.2.: 

- Skolens fødselsdag 

- Antimobbestrategi (oplæg og beslutning). 

- Opfølgning omkring møde med kontaktforældremøde 

- Mindre afdelingsopdelt skole. Opf.på SB møde den 26.11.  

- Brug af meddelelsesbog – udsat fra SB møde den 26.11. 

- Princip omkring brug af IT og skærme. Opf. Fra møde 29.1. 

Mandag den 24.3.: 
- Skolens fødselsdag 

- Orientering fra kontaktsforældremøde 

Onsdag den 30.4.: 

- Skolens fødselsdag 

Torsdag den 22.5.: 
- Skolens fødselsdag 

Tirsdag den 17.6.: 
- Opfølgning på prøvehandling med, at 4. klasserne kan spise i kantinen (aft. i sept. 24). 

- Skolens fødselsdag 

August 2025: 
- Skolens fødselsdag 

September 2025: 
- Revidering af ordensregler. 


